
 

Nejeden žáček i učitel doufal, že nový školní rok 
začne v krásné vyspravené staronové budově základní 
školy v Pyšelích. Ale nějak to nevyšlo! Na prázdniny se 
všichni rozcházeli s vědomím, že se sejdou zase  
v Glaciole. Tak se taky stalo. Ale přece jen se něco 
změnilo. Někteří učitelé už nepřišli, přišlo několik 
nových a jeden se vrátil a v družině přibyla nová síla 
a všechno se to nějak pomíchalo, ale přesto všechno 
funguje, druháci a třeťáci jezdí plavat do Benešova, 
děti si objednávají nové knihy z Albatrosu, 
Fragmentu, Grady, obědvají v opravené a zvětšené 
jídelně, během do kopce si připomínají svátek Den 
české státnosti a o všem, co se děje píšou a kreslí 
a vy se na jejich ztvárněné vzpomínky můžete podívat 
ve Školníčku.   

Tak neváhejte a pusťte se do toho. 

 

    8. číslo  / 2017                                                                        říjen 2017  



     Na horním obrázku je vidět budova školy s nádvořím tak, jak jsme je 

mohli vidět na konci minulého školního roku. Na dolním obrázku tak, jak 

vypadaly na konci prázdnin.                                          

Najdi alespoň 5 rozdílů! 

Nápověda: Na každém z obrázků je osvětlena jiná část budovy. 

  Budoucí skleník vypadal v září dost prapodivně. Ale pokud se 

vám podařilo podívat se i dovnitř, zjistili jste, že je tam dost místa 

pro zemědělské pokusy každé třídy. 

  Možná mohla být stavba 

dokončena o pár měsíců dříve, jenže 

pánové si vzali za své, že 

vše bude naprosto dokonalé. 

Na snímku vlevo se o tom  můžete 

přesvědčit. Dříve než nasypou písek 

do doskočiště a upraví rozběhovou 

dráhu, vlastními skoky   dalekými  se   

ujistí,  že architekti vše dobře 

naplánovali. Pokud postupovali tak 

poctivě po celou dobu rekonstrukce, 

máme jistotu, že stavba přežije 

 i  budoucí prvňáčky. 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       O prázdninách jsem byl v Košicích. Děda mě vzal na letiště, kde pracoval celý život 
jako instruktor paravýcviku a které bylo jeho druhým domovem. Viděl jsem plno letadel, ze 
kterých děda skákal nebo z nich nutil skákat druhé. Moc se mi líbilo, že v muzeu letadel 
speciálně pro mě otevřeli stíhačku MIG 29 a já jsem si mohl vyzkoušet, jak se v kokpitu 
sedí a jak se pilotuje. Díky dědovi jsem si dál vyzkoušel pilotní kabinu Čmeláka, 
dvouplošník Polikarpov Po - 2, který je dodneška schopen letu a taky dopravní 
letadlo  Iljušin Il-18, který daroval muzeu Viktor Orbán. Děda má doma taky muzeum. V 
jednom pokojíku má plno modelů letadel, svůj padák a kuklu a vlastně všechno co mě 
zajímá. Tyhle prázdniny se mi moc líbily a chci být jako děda. 

     Já jsem byl o prázdninách na táboře. Měli jsme celotáborovku Piráti. Tábor trval 17 dní. 
Když bylo horko, tak jsme se koupali v řece Chrudimce, která byla studená. Nejlepší věc na 
táboře byla noční bojovka. Ve 22:00 jsme vyšli z tábora do lesa. 

Čekalo na nás 16 stanovišť. Za splnění úkolů jsme dostávali kousky mapy, které jsme pak 
museli poskládat dohromady jako puzzle. Na stanovišti Pirátská kuchyně byl velký kotel 
s poklopem. Když kuchařka poklop nadzvedla viděli jsme, že je v kotli lidská hlava. Mysleli 
jsme, že je umělá, ale pak se na nás podívala a my jsme se strašně lekli. Pak jsme poznali, 
že to byl vedoucí.  

I když nás to pěkně vyděsilo, nakonec jsme byli rádi, že máme na co vzpomínat< 

     Na konci prázdnin jsem s rodiči jela k moři do Chorvatska. Sluníčko nám krásně 

svítilo a my jsme si užívali na pláži. 

Jezdili jsme člunem na malé pláže, kde jsem se ráda potápěla. V moři bylo hodně 

mušlí a několik krabích klepet, které jsem si na památku přivezla domů. Všude kolem 

nás rostly fíky, které jsme si mohli kdykoliv utrhnout. Večer jsme chodili do města na 

zmrzlinu. Jednou jsme si vyjeli s tátou na člunu. Začal se zvedat obrovský vítr a 

tvořily se velké vlny. Tatínek měl co dělat, abychom se vrátili zpátky k hotelu. 

Poslední den nás zastihla veliká bouře, déšť a blesky. Silný déšť spláchl ze břehů 

hlínu, kameny a písek až do moře, které se obarvilo na světle hnědou barvu.  

I přes velkou bouři jsme si dovolenou moc užili. 



 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
   O prázdninách jsem byla na táboře. Počasí bylo moc hezké, ale bouřku jsme chytli také. 
Zrovna v den, kdy měl náš tým noční hlídku. Já a další dvě kamarádky jsme měly čas od 
jedné hodiny do dvou hodin ráno. Ohýnek nám zhasl, protože byl velký a silný déšť. Tím 
pádem jsme hlídaly za tmy, pouze s baterkou. Navíc byla strašná zima. S holkami jsme 
musely pravidelně obcházet celý tábor. Aby to bylo rychlejší, rozdělily jsme se. Já šla za 
chatkami, což byla ta nejhorší část. Jak pršelo, tak jsme byly všechny promáčené a teklo 
nám do bot.Všude byly louže a já do jedné omylem spadla, takže jsem byla celá od bahna. 
Čas nám ubíhal celkem rychle, ale obloha se stále blýskala a hřmělo. Naštěstí to dopadlo 
dobře, my jsme ani jedna nenastydly a bláto se vypralo. Byl to doopravdy velký zážitek 
a budu na něj dlouho vzpomínat.      

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

     6. října, kdy se ještě děti nestačily pořádně ohřát ve škole, se 

v Praze konala super akce. Jelikož paní učitelku někteří odrazovali 

tvrzením, že je to akce příliš exponovaná, a tak se stává pro mladší 

žáky neatraktivní, protože se těžko dostávají k jednotlivým stánkům, 

málem z plánované návštěvy sešlo.  

     Jen polovina tvrzení ale byla pravdivá. Akce opravdu super, jenže  

některá stanoviště byla přímo pro mladší, některá zaměřená tématem 

pro starší a několik jich bylo pro všechny věkové kategorie. Taky tak 

trochu pomohla předpověď počasí. Jako obvykle se ve zprávách 

objevovaly střídavě katastrofické předpovědi a jiné, slibující 

slunečný, leč studený den. Zcela výjimečně se naplnily obě dvě. 

Nejprve se vyklubalo ráno nesmělé sluníčko, chvíli po příjezdu se 

zatáhlo a rozpršelo, ale pak se všichni společně usušili a vyhřáli pod 

stále silněji hřejícími paprsky.   

 

 

 

 

 

 

 

1. muž: „Už se nemohu dočkat, až se ty davy vrátí 

domů a já se budu moci věnovat vědecké 

činnosti.“ 

2. muž: “Nezoufejte, příteli, za chvíli začne pršet  

a všichni budou tatam.“ 

 

Téměř Ladovský obrázek 

pyšelských návštěvníků. 



 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

 

Rozluštil jsem hypoeko-

gryfy. Trvalo mi to 15 

let, tedy bez pěti dnů. 

Smekám před vámi, ob-

divuji vás, jen nechápu, 

ta vaše oběť – veškerý 

čas věnujete jen vědě! 

A to kdyby věděli, že jsem ty 

znaky vymyslel já….. 

asi se smíchy neudržím. 

Vážně nemáte víc 

propagačních materiálů? 

Potřebuji udělat dojem na 

naší učitelku. 

Zajímavé, každý dvanáctý pokus skončí 

takovým menším výbuchem, ale tento je už 

třicátý první, ještěže o tom ti lidé neví! 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podle letáku s mapkou a popisem, kde je možné očekávat jakou 

nabídku, se docela slušně orientovali žáci třetí i čtvrté třídy. Se 

čtyřčlenným doprovodem se vše zvládlo úplně hravě – a to 

doslova. Čtvrťáci dokonce přežili ve zdraví i půlhodinový rozchod. 

 

 

 

Jedna z vysokých škol, která se 
podílela na programu – ČVUT. 

  

Festival vědy 2017, který byl dříve známý pod názvem Vědecký jarmark, je společným projektem 
vysokých škol, akademických a volnočasových institucí, který vznikl již před pěti lety.  

Na jednotlivých stanovištích čekali dychtiví vědátoři, aby předali 

zájemcům informace z oblasti fyziky, biologie, botaniky, chemie… 

 

 

Tento exotický motýl má dvojí 

zbarvení, aby klamal nepřítele. 

Když sedí, je hnědý a když letí, je 

modrý, aby nebyl vidět proti 

obloze. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Žáci se rozdělili do čtyř skupin a každá měla svého dospělého. Proto se jednotlivé skupinky nemusely na sebe 

vázat a navštívily více různých stanovišť. Nebylo v lidských silách projít všechna stanoviště. Na festivalu 

nasbírali děti spoustu propagačních materiálů a po čtyřech hodinách se vypravily na místo, kde byly domluveny 

s panem řidičem autobusu. Cestou zpátky si vzrušeně povídali o tom, kdo co dělal a kam nestihl zajít. Zážitků 

bude dost až do příštího roku. 

 
 

 

 
 

 

 

Všímáš si, jak mi to sluší? 

Asi se nedívala 

vedle sebe! 

Doma mi říkali, že když 

chci do televize, musím 

se líp učit. Já jsem jim 

stejně nevěřil. 

Mně je to jedno, 

já chci hrát ve 

Večerníčkovi! 

Jsem celebrita. 

Konečně! 

Na stanoviště  č.75, se děti na chviličku 

staly televizními hvězdami. Pózovali 

jedna radost. 

To počasí bych měla  

hlásit já, já přece 

chodím do dramaťáku! 



 

 

 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

S Festivalem se rozloučíme ukázkou jednoho pokusu, dále nejčastěji 

navštěvovaným místem a několika vzpomínkovými obrázky. 

Obrázky č.1 – mléko v misce, č.2 – obrázky malované barevnými roztoky, 

č.3 – po kápnutí čistícího přípravku se barvy posunuly ke kraji a slily 

Carlo Cremonini nazval svou 

kresbu – Šílený profesor. Vidíte 

tu podobu? 
     Marku Matějkovi se zalíbil 

záchranářský kamion GOLEM, 

který předváděla Záchranná 

služba hlavního města Prahy.  

Místo, které navštívily průběžně všechny 

děti a současně stanoviště srazu všech 

účastníků z Pyšel před návratem. 

Lukáše Lásku fascino-

valy výbuchy balónků. 
Jé, proč jste 

taky nejeli? 

Je tu fajn, 

tak snad se 

tady sejde-

me příští 

školní rok. 

Ale nezapo-

meňte, já 

vám to při-

pomínat 

nebudu! 
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A přípravy na školní rok 2017-18 vrcholí. 
Náš estét výtvarnice vychovatelka Klára 
Pěkná načančala vchod do školy. 
Doufáme, že tak jak se usmívá sluníčko 
na dveřích, budou se tak  usmívat a těšit  
naši žáci. 

Vedle vychovatelky Slámové na výzdobě školy asistuje  
i  pan  školník Pavel Folprecht... 
...  a zapojila  se  i  nová  paní  vychovatelka  ŠD Dája 
Boučková. 
Dokumentace - děti jsou zapsané  a  hurá, jdeme  
hrát s dětmi retrohry, které  se nikdy neomrzí. 

Přistěhovala se k nám nová 
žákyně a prý se jí tu líbí. 

Klárka zapsala  děti podle 
seznamu. 

Městečko se po prázdninách musí opravit 
 a o to se postarali naše děti ze ŠD. 

 

 



 

 

 

 

 

  

 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

Člověče, nezlob se! ještě nikdy neomrzelo ... Kája Pirochtová má 
žlutou, tu má ráda...  Tomáš Mesner se chlubí svou oblíbenou 
zelenou  a Samík Oberfalcer je spokojený s červenou. 

ŠD zahájila školní rok 

2017-2018, je krásně, 

svítí sluníčko, jdeme  

si hrát  na hřišti u Gla- 

cioly.  Áda kouká  šibalsky, asi si myslí, že zase vyhraje, no a Daník se 

ptá  Lindičky,  jestli si  bude  hrát  taky.  Děti mohly v září  ještě sedět 

venku na dece a užívat si sluníčka....  

Adámek, Dan  a  Amálka  hraji  s  paní  vychovatelkou  na  předměty, 

tentokrát jmenují druhy podzimní zeleniny a ovoce. 

Poslední skupinka hraje na kukačky. 

„Koukám, jestlipak půjde  

z toho zmrzlinovače   

bylinková zmrzlina... 

“Povedlo se, vidíš? Plný kelímek zmrzliny...“ 

Daník dostal miniaturu 
knížky od Lindičky:  
„Hm, to nevím, jak to  
z ní přečtu.“ 
Linda: „Tu miniaturu jsem mu dala já.“ 
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Aneta Mešková 

 

 

 

 

 

 

Sylva Havránková 

 

 

 

 

 

Lenka Peřinová 

 

 

 

 

 

Matyáš Vaňha 

 

 

 

 

 

 

Zatímco žáci čtvrté třídy kreslili hrady a zámky do soutěže, žáci páté třídy se pustili 

do experimentování a vytvořili zajímavé podzimní ježky, jedna radost. 

Simona Hrušková 

 

 

 

 

 

Linda Tulachová 

 

 

 

 

 

 

Lucie Satrapová 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

třída jméno pořadí body 

1. Truhlář Šimon 9. 31* 

1. Brhel Hynek  12. 16 

1. Kačírková Martina 3. 79* 

1. Pášová Aneta 10. 53 

 

 

třída jméno pořadí třída 

2. Červeňák Marcel 11. 51* 

2. Machek Ondra 13. 42 

2. Satrapová Michaela 6. 70* 

2. Jirešová Martina 14. 29 

 

 

třída jméno pořadí třída 

3. Kliment Štěpán 13. 56* 

3. Daněk Daniel 14. 49 

3. Sitná Rozálie 7. 92* 

3. Kratochvílová Rozálie 9. 88 

Atletická všestrannost žáků a žákyň  
1. až 5. tříd ZŠ 

Výsledky – jednotlivci                                          Vlašim 20. září 2017 



 

 

třída jméno pořadí třída 

4. Láska Lukáš 4. 108* 

4. Plecitý Matouš 9. 90 

4. Řeháková Laura 2. 146* 

4. Pánová Barbora 13. 89 

 

 

třída jméno pořadí třída 

5. Bednář Vilém 10. 103* 

5. Zoubek Martin 15. 85 

5. Králíčková Natálie 1. 164* 

5. Žákovcová Petra 2. 153 

 

Výsledky družstev 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Gratulujeme všem závodníkům, kteří se snažili reprezentovat naši školu s maximálním úsilím. 
Letos se podařilo vyslat 2 družstva závodníků, což, jak se nakonec ukázalo, bylo spíš na škodu. 

Náhodným výběrem žáků do skupiny „A“ a „B“ se nesetkali ti nejlepší pyšelští závodníci, proto 
se umístila družstva z Pyšel na 7. a 11.místě. Spočítáme-li body „našich“ úspěšnějších – 
v tabulce s hvězdičkou, vyjde nám krásných 900 bodů, což by znamenalo 2.místo, hned za ZŠ 
Benešov Dukelská. Tak snad příště! 

 

Hurá na start 

     Ve středu 20. září se žáci prvního stupně Základní školy T. G. Masaryka v Pyšelech zúčastnili 
závodů družstev v atletické všestrannosti. 

     Závody se tradičně pořádaly ve sportovním areálu Na loukách ve Vlašimi. 

Na sportovišti se sešlo 16 desetičlenných družstev z celého okresu. 

     Naše škola vyslala soutěžit družstva dvě! Všichni zúčastnění sportovali s radostí, zápalem a v duchu 
„fair-play“. 

Soutěžilo se ve sprintu na 50 metrů, ve skoku dalekém a v hodu míčkem. Našim žákům se dařilo. 
Prvňáčci a druháci nasbírali mnoho zkušeností, ale taky výborných výsledků. 

Ve starší kategorii doslova excelovaly naše dívky – Laura Řeháková, Petra Žákovcová a Natalia 
Králíčková, které ve svých kategoriích obsadily 1. místa. Ničeho bychom však nedosáhli, nebýt aktivity 
paní učitelky Ingrid Cholevové, která zorganizovala dopravu z řad rodičů. Jmenovitě nám pomohli 
rodiče Řehákovi, paní Jirešová, Satrapová, Brhelová a Sitná. Všem velký dík nejen za dopravu, ale také 
za doprovod a podporu dětí při soutěžích. 

PS: Jsem přesvědčen, že pokud bychom jako škola měli odpovídající tréninkové možnosti jako jiné 
školy ( myslím tím sportoviště ), dosahovali bychom ještě větších úspěchů.  

I tak ještě jednou velký dík všem zúčastněným. Sportu zdar! 

                                                Marek Vyskočil 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Dne 22. 9. se druhé třídy vydaly na záchrannou stanici do 
Benešova. Ráno jsme nasedli do linkového autobusu, který nás 
odvezl až do Benešova. Když jsme došli do areálu benešovské 
nemocnice, u recepce jsme se dali doprava a došli jsme až na úplný 
konec areálu, kde sídlí sanitky. Nejdříve jsme se nasvačili, protože 
zrovna jedna sanitka byla v terénu. Poté se nás ujal záchranář a 
ukázal nám malý vůz Škoda Yetti. Tento vůz často potkáváme na 
silnici, jezdí v něm záchranář spolu s doktorem. Je to vlastně taková 
sanitka, akorát je v ní všechno zmenšené. Měli jsme možnost 
vyzkoušet si, jak nám funguje srdíčko. Také nám pan záchranář řekl, 
jak moc jsou tato auta šikovná, odolná a jak je má rád. Dozvěděli 
jsme se, že tyto vozy už jsou poslední a jejich nástupce bude nový 
vůz od české značky Škoda- Kodiaq. Když přijela sanitka, měli jsme 
                                                              možnost si ji celou zblízka 
                                                              prohlédnout. 
                                                              Všechno jsme akorát stihli, 
                                                              protože při odchodu už 
                                                              v Benešově zvonili telefony 
                                                              a sanitky vyjížděly ke dvěma 
                                                              výjezdům, jeden byl v Mez- 
                                                              ně a druhý v Benešově.  
 

                                                                                                                              Dominika Chalušová 



   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Byl krásný slunný den a většina 

tříd prvního stupně se vydala 

k pyšelskému kopečku na již pátý 

ročník BĚHU ZA VÁCLAVKOU. 

Počasí nám opravdu přálo a mohli 

jsme se pustit do závodění. Jen 

před každým správným závodem 

musí proběhnout prohlídka trati a 

pořádná rozcvička, tak tomu bylo i 

u nás.  
 

Všichni byli připraveni na svých místech i stopky byly natěšeny na měření časů 

závodníků. Běželo se podle ročníků, odděleně dívky a chlapci. Pro prvňáčky to byl 

první velký školní závod a všichni se s ním poprali na jedničku. Mezi druháky zářila 

Míša Satrapová, která svým běžeckým výkonem, překonala i chlapce z vyšších 

ročníků. Chlapci ze třetích ročníků jsou obrovští bojovníci a opravdu bojovali o 

umístění až do cíle. Posledním zúčastněným ročníkem byli páťáci paní učitelky 

Vaculíkové, ti ovšem závodili pouze v rámci své třídy, protože druhá pátá třída 

trávila páteční dopoledne spolu se čtvrtou třídou a druhým stupněm v kině. A 

jelikož to byl pro ně úplně poslední závod, rozloučili krásnými výsledky.  
 

PREMIÉRA PRVŇÁKŮ 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

PÁŤAČKY NA STARTU TŘEŤAČKY NA STARTU 

     Čtvrťáci o tradiční závod nechtěli přijít, proto vyběhli už ve středu. Holky byly 

tak natěšené, že je ani stopky nestihly změřit, ☺ jako jediné musely závod do kopce 

absolvovat dvakrát, nejrychlejší byla Laura Řeháková. Závodu se také zúčastnili 

kluci, těch vyběhlo celkem 10 celkem deset, tato skupina byla velice vyrovnaná 

a dokonce tři kluci zvládli vyběhnout kopec pod 35 vteřin.  

VÍTEK LUŇÁČEK, 3.TŘ. 



     Vítěz může být jen jeden………. V pátek 29. 9. 2017 Běh za václavkou 

vyhrála  Lucka Satrapová  s krásným časem pod půl minuty.  Svým vý- 

                                                         konem   porazila i všechny chlapce,  

                                                         díky tomuto  jí náleží  titul královny 

                                                         Běhu za václavkou.  
 

 

 

 

 

 

 

                             Dominika Chalušová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

umístění jméno čas 

1. Satrapová 29:06:00 

2. Bednář 31:13:00 

3. Mešková 31:49:00 

4. Peřinková 31:87:00 

5. Sitná 32:62:00 

6. Zídka 32:77:00 

7. Severa 32:92:00 

8. Lukáč 33:36:00 

9. Pohanka 33:61:00 

10. Satrapová 33:78:00 

11. Daněk 34:05:00 

12. Walderová 34:14:00 

13. Pohanková 35:55:00 

14. Slavík 36:59:00 

15. Gončar 37:48:00 

16. Daciu 37:89:00 

17. VU DUC 38:62:00 

18. Zoubek 38:78:00 

19. Filipský 39:26:00 

20. Hegnerová 39:52:00 

21. Melichar 39:83:00 

22. Čapková 43:13:00 

23. Kačírková 44:12:00 

24. Tichá Sofie 45:46:00 


